
Beste NVK, 
 
De beroepsvereniging (Vereniging Specialisten Borstvoeding en Babybegeleiding) heeft 
jullie conceptstandpunt gelezen over ‘Tongriem klieven bij zuigelingen’. 
 
Ten eerste willen wij benadrukken dat wij het heel goed vinden dat er meer duidelijkheid 
komt ten aanzien van het klieven van tongriemen bij zuigelingen. Belangrijk voor de 
zorgverleners maar ook voor de ouders die met de verschillende disciplines in aanraking 
komen.  
In het werkveld is er veel onduidelijkheid, vanwege verschillende disciplines en artsen 
met verschillende meningen. Ook speelt mee of het daadwerkelijk hun vakgebied is of er 
voor zijn opgeleid om kennis te hebben over een te strakke tongriem. Welke 
zorgverleners komen bij kersverse ouders die wat kunnen zeggen over een tongriem? 
Dat zijn kraamverzorgsters, verloskundigen, lactatiekundigen, jeugdartsen, 
jeugdverpleegkundigen, huisartsen, kinderartsen, KNO-artsen en tandartsen. Dat zijn 
veel deskundigen met vaak wisselende meningen/adviezen en niet iedereen die bevoegd 
en bekwaam is er iets over te zeggen. Heel verwarrend voor ouders. 
 
De borstvoedingscoaches binnen onze vereniging voeren geen mondonderzoek maar 
leggen de fysiologie van de borstvoeding goed uit aan ouders, signaleren problemen en 
schakelen zo nodig een lactatiekundige IBCLC/NLG in. Dit is niet anders in de 
ziekenhuizen als ook in de thuissituatie. 
 
Waar wij verbaasd over zijn is dat lactatiekundigen in het geheel niet worden 
meegenomen in de meningsvorming en in dit standpunt ook niet betrokken zijn. Als 
lactatiekundige zijn wij vaak als eerste betrokken bij borstvoedings-/voedingsproblemen. 
Wij zijn opgeleid om een mondonderzoek uit te voeren en beoordelen dat altijd in 
combinatie met drinken aan de borst/fles. Pas dan kunnen wij een mening vormen of 
een tongriem te strak is en altijd in combinatie met genoemde klachten door ouders en 
de klachten die wij zien. Mocht het niet gelijk duidelijk zijn dat de tongriem te strak of 
kort is, dan geven wij eerst de nodige adviezen om te zien of deze helpend zijn en 
klachten verminderen. Bij geen twijfel of twijfel verwijzen wij naar een tandarts of 
KNO-arts. Een aantal tandartsen heeft ook een lactatiekundige in dienst. 
Onze ervaring is dat jeugd-, KNO-en kinderartsen niet meekijken met een voeding aan 
de borst wat naar onze mening essentieel is om problemen te signaleren.  
 
Kortom wij pleiten voor meer onderzoek naar het klieven van tongriemen bij zuigelingen. 
Daarnaast zijn wij ook mening toegedaan dat eerst alle betrokken disciplines gehoord 
worden en er eenduidigheid komt voor alle betrokken disciplines maar vooral voor de 
kersverse ouders.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Het bestuur van de VSBB 
 


